
Begroting 2024 

 

Voor ons ligt de begroting voor 2024, een begroting met een positief resultaat. Dat is 
natuurlijk een mooi resultaat. Verder laat de presentatie van de verschillende kompas 
projecten laat zien wat er allemaal gebeurt en staat te gebeuren de komende jaren. En daar 
staan mooie plannen bij. Een aantal woningbouwprojecten voor iedere kern, het verkeersplan 
voor Moergestel, een nieuw zwembad, dat is een ambitieus programma. En dat is goed om te 
zien naar ons idee. 
 
Nu is het niet alleen zonneschijn. Zoals ook aangegeven is de begroting sluitend voor de jaren 
2024 en 2025, beide jaren hebben nog een positief resultaat. Voor 2026 en verder is dit niet 
zo. De redenen voor het tekort zijn gerelateerd aan de financiering door het rijk, daar hebben 
we het mee te doen. Hoe dit verder gaat is de vraag, de verkiezingen deze maand spelen daar 
ook nog een rol in. 
 
Dat deel ligt buiten de invloed van het college en de raad. Nu is er ook nog iets anders. Zoals 
gezegd zijn er een heel aantal mooie plannen in aantocht. Die kosten natuurlijk wel wat. Nu 
hebben we redelijk wat reserves. Daar staat tegenover dat er ook aardig wat nodig is voor de 
plannen. Voor het zwembad in Oisterwijk komt een bedrag tevoorschijn van 6,5 miljoen. Ook 
het verkeersplan Moergestel is niet zonder een kostenplaatje. In dit verband is het de moeite 
waarde om op te merken dat de plannen niet opgenomen zijn in de begroting.  
 
Daarnaast speelt ook de huisvesting van de scholen in onze gemeente. Voor 2040 moet er een 
helemaal gaan gebeuren, een aantal scholen krijgen een renovatie, hierin gaat ook nog een 
verduurzamingslag mee. Wat dat betreft een mooi plan. De benodigde bedragen zijn 
aanzienlijk. Per jaar krijgen we vanuit het gemeentefonds een bijdrage voor de huisvesting 
van basisscholen en voortgezet onderwijs. In de begroting vinden wij niet terug hoe dit bedrag 
nu gereserveerd wordt. Nu is ook dit een deel dat nog voor ligt voor besluitvorming.  
Maar het geheel geeft ons toch een onbehaaglijk gevoel. Een begroting die vanaf 2026 niet 
meer kloppend is, en heel aantal plannen die forse investeringen gaan vergen. Hoe is dat 
gedacht? 
 
Zoals het in de begroting staat richt de gemeente zich op de realisatie van grotere 
woningbouwprojecten met gebruikmaking van het afwegingskader woningbouw. Daar is niks 
mis mee. Maar waarom doen we zo weinig met de initiatieven van onze eigen inwoners? Een 
voorbeeld is het plan “Buiten erven” zoals besproken tijdens de vorige raadsvergadering. 
Waarom maken we het onszelf en onze inwoners zo moeilijk? Het lijkt ons alleen maar 
welkom dat we ook hierin ruimte bieden aan particuliere initiatieven. Natuurlijk moet het 
passen binnen de doelen zoals vastgelegd in de woonzorg visie. Concrete voorbeelden waar 
we aan denken om woningen te bouwen zijn de plannen “Oude Baan” en “Haarendijk” in 
Haaren. Waarschijnlijk zijn er nog veel interessant plannen die we vanochtend in de 
beantwoording van een technische vraag hebben ontvangen. Wij zijn juist heel enthousiast 
over de bijdrage van onze inwoners. Daarom dient het CDA een amendement in. De fractie 
van Beers en PGB dienen het amendement samen mee in.  
 
Een punt waar het CDA wat vragen bij heeft is de uitvoering van de duurzaamheidsagenda. In 
de begroting van het afgelopen jaar was hier een bedrag voor gereserveerd. We hebben 
hierover nog een technische vraag gesteld. Welke deel van het onroerend goed van de 
gemeente is nu verduurzaamd? En bij de opsomming zien we dan vooral panden terug waar 



dit al eerder dan 2023 gebeurd is. Wat is hieraan gebeurd in 2023 Verder zie ik geen budget 
hiervoor komend jaar. Dus hoe zit dit? Wordt er uitvoering gegeven aan de 
duurzaamheidsagenda? Waarom zien we daarom niks van? Wat gebeurt hier? 
 
Het laatste punt dat we nog willen noemen betreft de toegankelijkheid van de begroting. Onze 
taak als raadsleden is onder andere het toezien op de gemaakte plannen en de daarbij 
behorende budgetten. Het college geeft daar verder ook bij aan wat het doel is en hoe dit te 
realiseren. En om het geheel compleet te maken geeft het college ook nog een manier aan 
waarop dit te controleren is. Wij vragen ons af hoe we dit verder gaan gebruiken. Een mooi 
voorbeeld is het voorstel van het college om externe inhuur met een kwart terug te brengen. 
Daar zijn we denk ik allemaal voor. Maar hoe gaat dat verder? Gaan de verschillende 
indicatoren terugkomen in een bestuur rapportage? Of wellicht zijn daar heel andere ideeën 
over. Het college is naar ons idee op de goede weg wat betreft het informeren van de raad. 
Zoals we zojuist geschetst hebben zien we ruimte voor verbetering.  
Over dat laatste praten we graag mee! 
 
Fractie CDA-gemeente Oisterwijk 
 
 
 

 


